

Protokół Nr XII/03
z sesji Rady Gminy Dębica Kaszubska w dniu 26 września 2003 r.

W sesji udział wzięli:

- | | |
|----------------------------------|-----------------------------|
| a/ czternastu radnych Rady Gminy | - nieobecni: J. Bejnarowicz |
| b/ Wicewójt Gminy | - Tadeusz Bejnarowicz |
| Sekretarz Gminy | - Iwona Wójcik |
| Skarbnik Gminy | - Marek Malinowski |
| Radca Prawny | - Beata Sadowska |
| Dyrektor Gimnazjum | - Sławomir Miluski |
| Dyrektor SP Dębica Kasz. | - Elżbieta Fryckowska |
| Kierownik OPS | - Krystyna Szustak |
| p.o. Dyrektor ZGK | - Mirosława Podziawo |

Porządek obrad:

1. Sprawy regulaminowe:
 - a/ otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad,
 - b/ przyjęcie porządku obrad,
 - c/ przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji.
2. Udzielenie odpowiedzi na interpelacje radnych.
3. Sprawozdanie Wójta Gminy z działalności między sesjami.
4. Interpelacje radnych.
5. Sprawozdanie z działalności Komisji między sesjami:
 - a/ Rewizyjnej,
 - b/ Kultury, Oświaty, Sportu i Turystyki,
 - c/ Rolnictwa, Budownictwa i Rozwoju Gospodarczego.
6. Podjęcie uchwał w sprawach:
 - a/ zmiany Wieloletniego Programu Inwestycyjnego dla Gminy Dębica Kaszubska,
 - b/ zmian w budżecie gminy na 2003 r.
7. Sprawozdanie z działalności Ośrodka Pomocy Społecznej za I półrocze 2003 r.
8. Wolne wnioski, zapytania, informacje.
9. Zamknięcie obrad.

Przebieg sesji:

Ad.1.a/

Przewodnicząca Rady Gminy mgr Zyta Rytelewska powitała radnych i gości przybyłych na sesję. Następnie dokonała otwarcia sesji Rady Gminy stwierdzając prawomocność obrad. Otwarcia dokonała o godz. 10⁰⁰ w sali konferencyjnej Urzędu Gminy.

b/

Przewodnicząca Rady przedstawiła porządek obrad. Do porządku obrad uwag nie zgłoszono. W wyniku głosowania porządek obrad został przyjęty jednogłośnie (13 za).

c/

Do protokołu z poprzedniej sesji uwag nie zgłoszono. W wyniku głosowania protokół z poprzedniej sesji został przyjęty przy 11 głosach za, 2 wstrzymujących się.

Ad.2.

Wicewójt udzielił następujących odpowiedzi na zgłoszone interpelacje. Odnosnie p. Botwinionka o przywrócenie i przedłużenie kursu autobusu ze Słupska do Małeńca było skierowane pismo do Dyrekcji PKS, która uzasadniła, że kurs ten został wycofany, bo z uwagi na brak frekwencji jest nierentowny na tej trasie. Radny otrzymał odpowiedź na piśmie.

Odnosnie p. Rączki w związku ze ściekami w m. Motarzyno otrzymała również odpowiedź na piśmie i w dniu wczorajszym została załatwiona końcowa interwencja, która dotyczyła wyczyszczenia pola osadowego w Motarzynie. Wykonawca uprzątnął to. Dzisiaj Wicewójt sprawdził to i temat jest załatwiony i to należy do zadań Agencji.

Radna Urszula Rączka poinformowała, że odpowiedź nie satysfakcjonuje ją, bo wnioski ludzi powtarzają się w dalszym ciągu ponieważ Agencja czyści tylko zbiornik Inchoffa i to co jest w pobliżu, a pozostałe każe ludziom czyścić na własny koszt pomimo, że pobiera od nich opłaty. Radna uważa, że całość kanalizacji należy do Agencji, nie mówiąc o podwórkach tylko o ogródkach i o sieci przy drogach, gdzie się tworzą rozlewiska i w związku z tym prosi, by Agencji zwrócić uwagę, by przyjmowała wnioski ludzi, którzy płacą za ścieki.

Wicewójt udzielił Radnej odpowiedzi, że rozmawiał z szefem Agencji, który obiecał, że dzisiaj dokona lustracji i że tego typu historie nie będą się powtarzały i że czyści się osadnik i pozostawia te nieczystości przez dwa tygodnie, nie usunięte. O tym Wicewójt nie wiedział, bo nie było sygnału, ale jeżeli te nieczystości zostają z boku nie wywiezione, to należy dać sygnał. Po rozmowie z Panem Kusiem jest zapewnienie, że Pan Kuś będzie to realizował na bieżąco, bo fundusze na ten cel posiada.

Wracając w ogóle do gospodarki wodno-ściekowej Wójt po rozmowach wystąpił do Agencji o przekazanie kanalizacji wodno-ściekowej rejonu Motarzyno, Budowo, Niepogledzie wraz ze środkami finansowymi. Wystąpiono o przekazanie 3,2 mln zł., ale na dzień dzisiejszy wszystkie decyzje tego typu zostały wstrzymane przez Centralną Agencję w Warszawie z uwagi na regulacje mienia zaburzańskiego i środków Agencje terenowe i wojewódzkie nie otrzymują. Mają tylko przyzwolenie na konserwacje bieżące ze środków pobieranych opłat i z tych środków udało się np. odwodnić boisko w Motarzynie.

Ad.3.

Wicewójt przedstawił sprawozdanie z działalności między sesjami.

Poinformował, że 7 września oddano do użytku Gimnazjum i w tym dniu odbyły się dożynki powiatowe w Dębnicy Kaszubskiej. Gmina brała udział w Słupsku w „Forum Gospodarczym 2003” 11-13 września, gdzie na naszym stoisku prezentowano walory gminy i m.in. działki Dębica Kaszubska „Północ”. Na targach były pytania dotyczące działek.

W okresie międzysesyjnym sprzedano 3 działki i są 2 następne wnioski.

Został ogłoszony przetarg na sprzedaż budynku szkolnego w Dobieszewie, który został wyceniony na kwotę 164 tys. zł. ale do przetargu nikt nie przystąpił. Było zainteresowanie Firmy „Fundacja”, lecz do przetargu nie przystąpiła, bo za wysoka cena.

Była również zorganizowana łącznie ze szkołami akcja „sprzątanie świata”, w której udział wzięło ok. 1000 osób.

Została sporządzona zbiorówka strat suszowych. Zainteresowanie wnioskami o kredyty preferencyjne zgłosiło 69 gospodarstw na kwotę ok. 1,5 mln. zł. Wnioski zostały złożone do Wojewody i dalsza procedura będzie następowała w Bankach.

W dniach 11-14 delegacja naszej Gminy odwiedziła Gminę Szchwarzenbrek w Niemczech. Oddano 5 wniosków do SAPARDU dotyczących miejscowości Grabin, Krzynia, ul. Polna na obiekty wodno-kanalizacyjne na kwotę ok. 1 mln. zł. Na to zadanie Gmina może uzyskać 75% środków, a resztę musi przeznaczyć ze środków własnych.

Przygotowano dokumentację geodezyjną na wykonanie projektów dla inwestycji dróg Dębica Kaszubska, Skarszów Górny i budowy mostu na rzece Skotawie w miejscowości Skarszów Dolny. Most został zakupiony i trzeba przygotować całą dokumentację i przyjąć do realizacji w następnym roku.

Wykonano projekt oświetlenia przy jeziorze Podwilczyn, gdzie koszty materiałowe zabezpieczyła Gmina, a wykonanie leży w gestii mieszkańców zgodnie z ich deklaracją.

Wykop przez drogę jest już wykonany i niebawem zostanie to zadanie zakończone. W poniedziałek tj. 24 września w Uniwersytecie Gdańskim w ramach programu aktywizacji obszarów wiejskich była multimedialna oraz stoiskowa prezentacja Gminy Dębica Kaszubska dotycząca gospodarki wodno-ściekowej. Z informacji Wójta Gmina Dębica Kaszubska wypadła bardzo dobrze i w obecności Marszałka i Wiceministra Administracji Gmina nasza otrzymała certyfikat, jako że z przekazanej relacji program Gminy był najlepszy.

Radny Sebastian Maśliński nawiązując do wspomnianej przez Wicewójta dokumentacji na drogę do Skarszewa Górnego zwrócił się z pytaniem jakiego odcinka dotyczy.

Wicewójt poinformował, że dotyczy to drogi obok szkoły do Skarszewa Górnego na odcinku ok. 1,5 km na którą być może Wójt otrzyma dotację i dokumentacja na nią jest już wykonana. Poza tym jakie drogi zostaną przyjęte do realizacji w następnym roku i w jakiej kolejności zdecyduje Rada. Niezależnie od tego podkład dokumentacyjny należy mieć. Na terenie gminy wszystko trzeba zinwentaryzować i projektować rzeczy które są do zrobienia, a jest ich bardzo dużo i na to nie ma pieniędzy i w związku z tym Wójt czyni starania, aby korzystać z najtańszych możliwości pozyskiwania środków.

Obecnie chce poprawić drogę w Dobrzcu, w Maleńcu, dokończyć drogę do Leśni i do Skarszewa Górnego oraz odcinek Zajęcej i Wodnej i to co na bieżąco można załatwić i najtańszym sposobem, czyli naszą kruszarką, szlaką i pracownikami ZGK.

Ponadto od wtorku Wójt chce przystąpić do realizacji budowy parkingu obok Ośrodka Zdrowia. Jest też remontowany dach na budynku Ośrodka, bo przecieka i trzeba też uzupełnić pokrycie dachowe świetlicy w Podolu Małym.

Radny Krzysztof Olech nawiązując do zgłoszonej na poprzedniej sesji interpelacji odnośnie naprawy mostu w Skarszewie Dolnym, na którą Wójt Grabowski udzielił odpowiedzi zwraca się z pytaniem, czy otrzyma odpowiedź na piśmie.

Wicewójt udzielił odpowiedzi, że p. Olech otrzyma dodatkowo odpowiedź na piśmie.

Radna Urszula Frankowska stwierdzając, że na ul. Leśnej leżą kręgle zwróciła się z pytaniem kiedy zostaną rozpoczęte prace i kiedy będzie zrobiony przepust na odwodnienie gruntu.

Wicewójt udzielił odpowiedzi, że jest bardzo dużo prac do wykonania i były wykonywane prace najpilniejsze, a m.in. remont szkoły i nie było czym i kim wykonać tej pracy, natomiast do następnej sesji tego tematu nie będzie.

Odnosnie założenia dwóch lamp na ul. Zielonej poinformował, że temat oświetlenia będzie analizowany wspólnie z Komisją Gospodarczą na następny rok.

Radna Urszula Rączka stwierdziła, że nie otrzymała jeszcze odpowiedzi na pozostałe interpelacje, jak naprawa drogi do Dobrzca i zapytuje, czy ona została zrobiona. Składała też wniosek o wycinkę drzew przy drodze naprzeciwko posesji P. Bartelik w Motarzynie, bo powodują uszkodzenia dachowe.

Wicewójt udzielił odpowiedzi, że tą drogę uzupełniono kruszcem i szlaką i aby przedłużyć jej trwałość zostanie ona jeszcze w jednym miejscu odwodniona.

Odnosnie wycinki drzew ma informację, bo radna zgłaszała przed sesją i w okresie jesienno-zimowym, po okresie wegetacji wystąpi do właściciela gruntu o wycinkę.

Radna Irena Tkaczyszyn zwróciła się z wnioskiem, aby autobus relacji Słupsk godz. 13⁴⁰ – Dębica Kaszubska – Maleniec zabierał ze Słupska młodzież i dorosłych do Maleńca ponieważ ze Słupska jedzie pusty. Z Dębicy Kawszubskiej odwozi uczniów Gimnazjum na trasę do Maleńca i jest zapełniony. Rodzice młodzieży posiadającej bilety miesięczne są skłonni dokonać dopłaty różnicy do przejazdów.

Radny Zdzisław Botwinionek zwrócił się również, aby autobus w/w relacji został przywrócony do poprzedniego rozkładu jazdy, był autobusem kursowym, stałym, kursował w

dni robocze i wracał z Maleńca do Słupska jak poprzednio przez Starnice i Borzęcino oraz zabierał pasażerów, bo wraca inną trasą pusty i pasażerów nie zabiera.

Następnie radni: Irena Tkaczyszyn, Zdzisław Botwinionek, Dariusz Ostrowski zwrócili się o dalsze działania w celu umożliwienia bezrobotnym składanie podpisów o gotowości podjęcia pracy w rejonie Podola Małego i Budowa jako, że w innych gminach jest to realizowane (np. w Kołczygłowach).

Wicewójt udzielił odpowiedzi, że była inicjatywa Wójta i wystąpił do Urzędu Pracy, ale Kierownik skonsultował tą sprawę z nadrzędną jednostką centralną w Warszawie i na to nie otrzymał zgody i taką odpowiedź przekazał do Gminy.

Wobec powyższego radni zaproponowali zaprosić na sesję Kierownika Urzędu Pracy.

Radny Zdzisław Botwinionek nawiązując do wypowiedzi Wicewójta zwrócił się z pytaniem, kto uczestniczył w programie reprezentowanym w Gdańsku.

Wicewójt udzielił odpowiedzi, że w tym programie aktywizacji obszarów wiejskich uczestniczyli: Wójt Gminy, p. Marta Łomża, p. Danuta Matyszewska i o. Ryszard z Niepogłędzia. W finale reprezentacji zaproszonych gmin uczestniczył Wójt, p. Matyszewska, p. Łomża i o. Ryszard jako przedstawiciel Stowarzyszenia „Speranda”. Dodatkowo roboczym stoiskiem reprezentacyjnym zajmowała się p. Kotłęga i p. Mackiewicz. Te osoby wykazały się inicjatywą, która uzyskała bardzo duże słowa uznania wśród uczestników i oceniających. Radny Zdzisław Botwinionek stwierdził, że nurtuje go fakt, że Wójt na poprzedniej sesji przedstawiając p. Mackiewicz jak gdyby wszystką chwałę przekazał na jej ręce, a p. Marta Łomża, którą radny proponował zwolnić skoro nic nie robi, okazuje się, że wywiązuje się ze swoich kompetencji i posiada wiedzę.

Wicewójt zaprzeczył wypowiedzi radnego, bo Wicewójt wymienił osoby biorące udział w prezentacji i nie komentował, kto włożył więcej, czy mniej wysiłku. Natomiast w poprzednim czasie powiedział, że ten zespół 4-osobowy: Wicewójt, p. Łomża, p. Matyszewska i o.

Ryszard brał udział w tym programie od lutego i ten zespół podlega ocenie Wójta Gminy, bo to Wójt dokonuje oceny i wszystkie zadania, które wykonują pracownicy Urzędu Gminy, to pracują na Urząd Wójta i w tym temacie nie ma dyskusji i w związku z tym Wicewójt prosi o właściwe zrozumienie. Jeśli chodzi o pisanie programów, to merytorycznie nadzoruje ten zespół p. Marta Łomża ponieważ w tym zespole najdłużej pracuje i szkoli się w temacie i wykazuje w nim dodatkowe zainteresowanie i należy to chwalić, co nie jest tylko jej prywatną zasługą, bo Wójt kieruje też na szkolenia i spotkania i jej ocena należy do Wójta. Merytorycznie prowadzenie programów nadzoruje p. Łomża jako liderka tej grupy, dzieli się swoją wiedzą i doświadczeniem, które nabyła w trakcie pracy Urzędu i dla niej są słowa uznania i doceniane zasługi. P. Łomża chce się dzielić swoimi osiągnięciami i wdrażać nowe osoby i nie należy tego źle zrozumieć i sądzić, że promuje się p. Mackiewicz z jakiegokolwiek względu i należy też potwierdzić, to co mówił, że p. Mackiewicz szybko pojęła temat i jest zaangażowana w pracy Urzędu.

Radny Zdzisław Botwinionek wracając do oceny na poprzedniej sesji stwierdził, że była propozycja skoro wszystkie zasługi Wicewójt przydzielił p. Mackiewicz, a innym osobom nie.

Przewodnicząca Rady nawiązując do poprzedniej sesji rozmawiała z Wicewójtem i intencją Wicewójta było, aby może w jakiś sposób przedstawić walory p. Mackiewicz i uzasadnić jej zatrudnienie i być może padły takie nie wyważone słowa, ale to nie było zamiarem Wicewójta i niezależnie od tego, czy p. Botwinionek by ten temat chciał podjąć, to p. Wicewójt chciał sam na ten temat mówić.

Wicewójt potwierdził, że miał taką wolę, ale nie wie czy może czuć się upoważniony do oceny p. Łomży, tym bardziej, że nie było to tematem sesji i osobisty stosunek do jednej i do

drugiej Pani jest żaden i nie wie w czym jest problem. Pracownik pracuje na rzecz pracodawcy i w tym programie uczestniczy p. Mackiewicz i p. Łomża. Wicewójt uważa, że nic złego się nie stało, że nie omawiano zasług p. Łomży, bo gdyby to było punktem porządku obrad, to na pewno by o tym mówił, ale o jej stanowisku merytorycznym nie było mowy i dlatego nie czuł się upoważniony do potrzeby mówienia o tym. Natomiast była dyskusja o zasadności zatrudnienia p. Mackiewicz i w związku z tym na tym się skupił.

Ad.4.

Radna Jadwiga Karaś stwierdziła, że wiosną rozpoczęto prace porządkowe obok posesji p. Olecha, gdzie zburzono stodołę i w związku z tym zwraca się z pytaniem, czy na tym zakończono prace i jakie są plany, bo robi się na tym placu bałagan.

Wicewójt udzielił odpowiedzi, że planowano na tym placu zrobić rondo i trwałe utwardzenie, ale na to nie ma pieniędzy, a poza tym wykonuje się pilniejsze prace jak np. remonty pokryć dachowych.

Radna Jadwiga Karaś proponuje zagospodarować ten plac poprzez rozplantowanie i zasianie trawy i kwiatów, a jeżeli są inne plany, to czeka na odpowiedź.

Wicewójt dodał, że czyni się starania, aby znaleźć środki na zagospodarowanie tego placu, bo Gmina chciała też wybudować szatnię, ale otrzymała 21 tys. i to za mało i te pieniądze przeznaczy na parking. Dodał też, że dużo prac wykonuje się bez pieniędzy jak np. w dniu wczorajszym odwodnienie w Gałęzowie i tu również coś się robi.

Radna Urszula Rączka zwróciła się w związku z prośbą mieszkańców budynków przyległych do drogi z Gałęźni Wielkiej do krzyżówki Kotowo przy Zakładzie Rolnym w Motarzynie o spowodowanie postawienia znaku drogowego z zakazem wjazdu pojazdów o nośności powyżej 10 ton ponieważ 3-4 razy dziennie przejeżdżają „Tatry” z drzewem o nośności do 40 ton, które powodują trzęsienie murów budynków i zagrażają ich dewastacji.

Radna zwróciła się również w imieniu mieszkańców Motarzyna i Kotowa o ograniczenie prędkości na drodze wojewódzkiej wjazdowej do Motarzyna ponieważ pojazdy pozostawiają na zakrętach spadające materiały jak żwir, suporeks, cegły.

Sekretarz Gminy poinformowała radną, że w poprzedniej kadencji Gmina występowała o ograniczenie prędkości, ale odpowiedź otrzymała negatywną.

Poza tym radna zwróciła się o sprawdzenie zbiorników Agencji po byłej gorzelnii w Motarzynie i wykorzystanie ich na zbiorniki p.poż. oraz zwróciła się o oświetlenie i postawienie lampy przy sali gimnastycznej i usunięcie grożących drzew kasztanów przy tym budynku.

Wicewójt udzielił odpowiedzi, że oświetlenie przy sali zostanie wykonane, zbiorniki dla p.poż. zostaną zbadane, w sprawie ograniczenia prędkości też się wystąpi i przejezdność drogi k/palacu również się wyjaśni.

Radny Marian Adamowicz zwrócił uwagę, że spadający towar z samochodów to wina kierowców, a nie ograniczenia prędkości.

Radny Piotr Paczesny proponuje zaangażować organy, które za to odpowiadają.

Radna Irena Tkaczyszyn zwróciła się w imieniu mieszkańców Małeńca o przejęcie z Agencji rozwalającej się obory, bo chcieliby sobie zrobić w tym budynku świetlicę. Na podstawie otrzymanej informacji Wójt wystąpił 28 kwietnia do Agencji o przejęcie, ale dalej nic w tej sprawie nie wiadomo.

Wicewójt udzielił odpowiedzi, że w Małeńcu jest planowany remont drogi i przejęcie infrastruktury, ale decyzji z Agencji nie ma i jest do przejęcia 32 mieszkania i Gmina nie może nic zrobić, bo Agencja nie podejmuje żadnego z tych tematów ponieważ wszystkie zasoby mienia do przekazania z Agencji są wstrzymane.

P. Tkaczyszyn odpowiedzi na piśmie nie żąda.

Radna Urszula Frankowska zwróciła się o wykonanie poboczy na ul. Zajączkiej, Krótkiej i Wodnej, bo są wyrwy i o żwir na wyrównanie tych ulic.

Wicewójt udzielił odpowiedzi, że będzie to ujęte w bieżących pracach i nie jako wniosek, tylko zadania do realizacji i bez odpowiedzi na piśmie.

Radna Ewa Kuklińska zwróciła się o wyznaczenie terminu spotkania w Motarzynie pomiędzy Wójtem, radnymi, strażakami i Dyrektorem Szkoły w celu rozwiązania różnych spraw.

Radny Zygmunt Wandachowicz zwrócił uwagę, że w Łabiszewie stoi sklep- ruina.

Zwrócił się również o spowodowanie przejezdności drogi do Krzynki ponieważ była tam wycinka drzew po której zostały hałdy ziemi.

Wicewójt udzielił odpowiedzi, że do Krzynki to ciąg drogi powiatowej i w tej sprawie Wójt wystąpi do Zarządu Dróg Powiatowych.

Radny Piotr Paczesny stwierdził, że jest dużo zadań do wykonania, ale i trudna sytuacja finansowa Gminy ponieważ budżet Gminy przeinwestowano i w związku z tym zwraca się z pytaniem, bo Wójt na jednej z sesji informował, że zgłosił do Prokuratury o dochodzenie przekroczenia zadłużenia Gminy i dlatego pyta jaka jest sytuacja w tym dochodzeniu i czy są jakieś ustalenia w tym temacie, bo uważa że za tak poważne naruszenia dyscypliny budżetowej ktoś powinien ponieść konsekwencje. Nie kwestionuje inwestycji budowy Gimnazjum, bo należało wybudować, tylko nie należało budować z naruszeniem prawa.

Następnie p. Paczesny poruszył temat osiedla ul. Skarszewska – Wysoka, gdzie uważa, że nie jest stabilizatorem Urząd Wójta i jest zainteresowany jego aktualnym stanem prawnym, bo jeśli wspólnota mieszkaniowa danego bloku i jej nieruchomości przylega do nowo utworzonej ulicy, to czy mieszkańcy tego bloku nie powinni być powiadomieni, że należą do tej nowej ulicy Spacerowej. Uważa również, że jeżeli jest wejście od tej ulicy, to blok powinien również należeć do tej ulicy.

W ustawie samorządowej jest zapis, że nazwy ulic i ustalanie ruchu na tych ulicach należą do zadań własnych Gminy i jeśli chodzi o wykonanie zadań, to Wójt podlega Radzie Gminy i w związku z tym zwraca się z pytaniem, czy Wójt przekroczył swoje kompetencje i czy np. na ustalenie ruchu na ulicach: Kowalska, Kamienna, Podgórna była uchwała Rady Gminy, bo jeśli zrobiono to bez uchwały, to uważa, że zrobiono to bezprawnie. Wobec tego p. Paczesny zwraca się do Rady Prawnego o udzielenie odpowiedzi, czy ma rację, czy nie, czy organizację ruchu ustala Rada Gminy, czy Wójt Gminy. Radny Piotr Paczesny prosi o jasną sytuację i nie interesujące jest, by Wójt nie stwierdzał, że postawił znak drogowy zgodnie z prawem ruchu drogowego, lecz interesujące jest tylko to, kto jest władny do postawienia znaku drogowego.

Radca Prawny p. Beata Sadowska poinformowała, że w sprawie pytań udzieli odpowiedzi na następnej sesji.

Ponadto radny Piotr Paczesny nawiązał do tematu oświetlenia, którym miała się zająć Komisja Rolnictwa, Budownictwa i Rozwoju Gospodarczego i stwierdził, że rozbudowują się osiedla i mieszkańcy narzekają na brak oświetlenia jak np. przy „radiostacji”. Radny udziela mieszkańcom odpowiedzi, że Wójt otrzymuje od Rady środki finansowe na realizację zadań i jako radny nie będzie zwracał się z drobnymi sprawami, bo szkoda na to czasu. Wójt jest gospodarzem Gminy i to jest jego zadanie i razem z pracownikami Urzędu winien dostrzegać i realizować tematy wynikające z potrzeb mieszkańców i nie tylko.

Radny Sebastian Maśliński zwrócił się o zmobilizowanie właściciela zabudowań w Skarszewie Górnym do zabezpieczenia walących się zabudowań gospodarczych, bo grożą niebezpieczeństwem, a szczególnie dla dzieci.

Wicewójt udzielił odpowiedzi, że była tam skierowana i w związku z tym zostały wysłane dwa wnioski o zabezpieczenie zabudowań przez właściciela.

Następnie Sekretarz Gminy udzieliła odpowiedzi radnemu Piotrowi Paczesnemu na zadane pytanie w sprawie dochodzenia przekroczenia zadłużenia Gminy, że Wójt skierował doniesienie do Prokuratury zawiadamiające o prawdopodobnym popełnieniu przestępstwa przez Zarząd Gminy polegający na przekroczeniu swoich kompetencji w związku z ustawą o zamówieniach publicznych. Prokuratura badając tą sprawę w pierwszej wersji uchyliła postępowanie i na wskutek odwołania Wójta postępowanie zostało na nowo wszczęte i temat jest w toku.

Sekretarz Gminy poinformowała, że na pozostałe pytania, które poruszał Radny, będą udzielone odpowiedzi na piśmie.

Ad.5.

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej przedstawił protokół ze wspólnego posiedzenia Komisji w dniu 24 września 2003r., którego tematem było zaopiniowanie projektów uchwał i sprawozdanie z działalności Ośrodka Pomocy Społecznej za I półrocze 2003 roku.

Ad.6.a/

Wiceprzewodniczący Rady p. Krzysztof Olech przedstawił projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniego Programu Inwestycyjnego dla Gminy Dębica Kaszubska.

Przewodniczący Komisji poinformowali, że Komisje pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały. Uwag do projektu uchwały nie zgłoszono. W wyniku głosowania uchwała została podjęta jednogłośnie (14 za).

b/

Wiceprzewodniczący Rady przedstawił projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2003 rok. Przewodniczący Komisji poinformowali, że Komisje pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały. Do projektu uchwały uwag nie zgłoszono. W wyniku głosowania uchwała została podjęta jednogłośnie (13 za).

Ad.7.

Kierownik Ośrodka Pomocy Społecznej p. Krystyna Szustak przedstawiła sprawozdanie z działalności Ośrodka za I półrocze 2003 roku.

Do sprawozdania zgłoszono następujące pytania:

Radny Marian Adamowicz, czy środki finansowe OPS zabezpieczają ludzi najbardziej potrzebujących.

P. Szustak udzieliła odpowiedzi, że potrzeby są dużo większe i OPS realizuje tylko wydatki w wyjątkowych sytuacjach, bo 1/3 mieszkańców gminy, to petenci pomocy społecznej W innych działach też brakuje środków jak np. na zasiłki celowe. Są natomiast zabezpieczone zadania obligatoryjne. Odnośnie dożywiania, wszystkie dzieci które chcą być dożywiane, mogą z niego korzystać.

Ad.8.

Radna Urszula Frankowska zwróciła się z pytaniem do p. Dyrektora Szkoły Podstawowej w Dębicy Kaszubskiej, co się dzieje jeżeli dzieci nie mają podręczników do nauki.

P. Dyrektor Szkoły Podstawowej udzieliła odpowiedzi, że dzieci dziedziczą podręczniki i są do korzystania, wypożyczania i kierowania podręczniki w bibliotece i na dzień dzisiejszy nie ma informacji o braku podręczników.

Odnośnie rodziny Teclaw po pożarze w miesiącu sierpniu była w tej rodzinie Dyrektor Szkoły i dzieci otrzymały doposażenie.

P. Szustak poinformowała, że od razu po pożarze z Wójtem podjęli działania i rodzina otrzymała mieszkanie i wszystko co potrzeba do normalnego funkcjonowania.

Radny Zdzisław Botwinionek zwrócił się w związku z planowanym remontem dróg o objęcie remontem drogi Starnice – Skrzyżowanie, Dobieszewko, o uporządkowanie boiska w Borzęcinie i usunięcie korzeni po wycince drzew przez Zakład Gospodarki Komunalnej. Zwrócił się również z pytaniem, czy otrzyma płyty „jumbo” na drogę Starnice w stronę leśniczówki.

Wicewójt udzielił odpowiedzi, że jest okres pozyskiwania szlaki i w dalszym ciągu będzie się uzupełniać drogi. Odnośnie boiska Rejon Dróg miał uzupełnić pobocze, ale tego nie zrobił. W sprawie korzeni drzew zlecono to skazanym do odpracowania godzin, ale nie ma odpowiedniego sprzętu, a piły nie zdają egzaminu i będą działania, by to przed zimą wykonać.

Radny Piotr Paczesny potwierdził, że piłą się tego nie robi, a Wójt się tego chętnie podjął i nie wiadomo czym się kierował i na początku trzeba było się nad tym zastanowić, bo np. Rejon Dróg się tego nie podejmuje.

Wicewójt poinformował, że Wójt podejmując się wycinki drzew miał na uwadze aspekt społeczny i drzewo jest rozliczone, wykorzystywane na opał dla ludzi będących w trudnej sytuacji i także dla szkół, jest go dużo i może go jeszcze przekazać.

Płyty „jumbo” są zagospodarowywane na bieżąco. Płyty miały być zabrane od dzierżawcy dłużnika z Jawor, ale obecnie prawny właściciel wywiązał się z zobowiązań i ich nie da. Są też w Niepogledziu i Starnicach, ale nie ma możliwości zabrania ich, bo Agencja nie może na to wyrazić zgody. Sekretarz Gminy wyjaśniła p. Botwinionkowi, że otrzymał taką samą odpowiedź jak p. Tkaczyszyn, bo na wniosek o przedłużenie kursu autobusu do Maleńca była negatywna odpowiedź Dyrekcji PKS.

Radna Urszula Frankowska zwróciła się o informację z wyjazdu delegacji do Niemiec. Przewodnicząca Rady poinformowała, że będzie Wójt i zdjęcia i wtenczas będzie spotkanie na ten temat.

Radna Urszula Rączka zaproponowała, by się zainteresować mieszkaniem po p. Pecynis w Kotowie, bo mieszka tam tylko kawaler i by może przeznaczyć go dla jakiejś rodziny.

Wicewójt poinformował, że był tam na miejscu, ale ten kawaler jest najemcą i jest nieuchwytny, bo przebywa za granicą. Budynek wymaga bardzo dużego remontu i są nabywcy na kupno i jemu chce Wójt zaproponować coś innego.

Radny Krzysztof Olech krytycznie odniósł się do kontroli odbioru inwestycji na osiedlu „Połnoc”, gdzie zgłaszał i otrzymał odpowiedź na brak pokryw i zabezpieczenia studzienek. Następnie przy Gimnazjum są dwa boiska i są wyrzucane śmieci za płot – by to uporządkować i skrzywiony znak na ul. Skarszewskiej. Ponadto zwraca się z prośbą, by zapytać Rejon Dróg ile jeszcze będzie istniał znak drogowy z ograniczeniem prędkości usytuowany w miejscu - pas startowy – Borzęcino.

W dalszej kolejności Przewodniczący Komisji Rewizyjnej p. Piotr Paczesny przystąpił do przedstawienia pisma Wójta Gminy odnośnie kontroli Komisji Rewizyjnej dotyczącej „Akcji zima”. Poinformował, że w protokole z kontroli Komisji zostały zawarte zalecenia. W piśmie Wójt przyjął stanowisko obrony. Komisja uważa też, że jeżeli zwraca się, by pracownik merytoryczny był obecny w czasie kontroli, to należy powiadomić Komisję, że w tych dniach nie może być obecny. Natomiast p. Łomża poinformowała, że nie była powiadomiona o terminie kontroli i Komisja stwierdza tylko fakty bez złośliwości.

Radny Marian Adamowicz odnosząc się do pisma Wójta zwrócił uwagę, że odpowiedź, że dokumenty były dostępne jest nieprawdą, bo p. Matyszewska nie miała i nie mogła przedstawić wszystkich dokumentów.

P. Paczesny stwierdził, że najlepszym sposobem wyboru oferenta jest przetarg i uważa, że Wójt winien powołać komisję i potem ustosunkować się do jej wniosków.

Następnie oferta, gdzie nie ma podpisu nie powinna być przyjęta i by z wyboru oferentów sporządzać protokół.

Komisja zastała sytuację w czasie kontroli (maj – czerwiec), gdzie jeszcze nie była rozliczona akcja zima.

Jedna z firm nie dostarczyła kart drogowych do faktury.

Jeśli jest pracownik merytoryczny, to jego podpis winien być potwierdzeniem wykonanej pracy, a nie Dyrektora ZGK.

Komisja miała też wątpliwości, czy nie powinno być ewidencji faktur, bo takiej nie było.

Pan Knitter złożył najkorzystniejszą ofertę i dlatego było pytanie Komisji, dlaczego nie przyjęto oferty.

Rejony Dróg Publicznych prowadzą dzienniki pogody i dlatego go nie można prowadzić w Gminie.

Radny Marian Adamowicz poinformował, że Komisja miała też uwagę do potwierdzenia usługi przez męża dla żony i chodzi o to by ktoś inny potwierdził usługę, np. z Rady Sołeckiej.

Poza tym wolą Komisji też jest, by odśnieżanie rozpoczynać po opadach przed pracą autobusów i transportu.

Następnie Skarbnik Gminy przedstawił uchwałę Regionalnej Izby Obrachunkowej w Gdańsku w sprawie sprawozdania Wójta Gminy z wykonania budżetu gminy za I półrocze 2003 r. Regionalna Izba Obrachunkowa przyjęła sprawozdanie bez uwag.

Wicewójt nawiązując do protokołu z kontroli Komisji Rewizyjnej stwierdził, że jest on wskazówką dla Wójta i pozostawia go bez komentarza. Dodał tylko, że Wójt objął Urząd 15 listopada 2002 r., a 24 listopada już podpisał umowy.

Ad.9.

Przewodnicząca Rady Gminy mgr Zyta Rytelewska dokonała zamknięcia sesji Rady Gminy Dębica Kaszubska. Obrady zakończono o godz. 14¹⁰.

Na tym protokół zakończono.

Protokołowała: G.Bałyk